



DANSK TRÆPLEJEFORENING

Horbelev, d. 18. april 2024

Referat fra Generalforsamlingen jf. gældende vedtægter

Dato: 17. april 2024, kl. 18.00

Sted: Lundegårdens Selskabslokaler, Kattens Kvarter 33, 2750 Ballerup eller via Teams

Til stede var: Kasper Weitemeyer (Formand), Gitte Eriksen (referent), Eyal Peleg, Christian Jensen, Steen Kristensen, Harald Thomsen, Jacob B. Vind (revisor), Tage Rønne, H.P. Skarring, Sebastian M. Larsen, Kim Poulsen, Nikolaj Chr. Baron, Klaus Thomsen, Karen Atwell, Lars Rebien, Claus Vinther, Christina R. Jensen, Simon P. Christensen, Jens Andersen, Per Ø, Frederik Juul Simon, Oliver Bühler

Med via teams var Martin Benthin og Sven Thor Rasmussen

1. Valg af dirigent, referent og stemmetællere

- Oliver Bühler blev valgt som dirigent, Gitte Eriksen som referent og Tage Rønne, Christian Jensen samt Frederik Juul Simon som stemmetællere.

2. Bestyrelsens årsberetning ved formand Kasper Weitemeyer (Se bilag 1)

- KW spurgte om der var nogle, der ønskede formandens beretning læst op, men det var der ikke. Der blev spurgt om der var nogen kommentarer til formandens beretning, og der var ros fra KA for en meget flot og fyldestgørende årsberetning. Årsberetningen blev dermed godkendt.

3. Økonomi (se bilag 2)

3.1 Revideret årsregnskab til godkendelse

- JBV fremlagde regnskabet for 2023, som har budt på udfordringer, idet tidligere sekretariatsleder desværre blev alvorligt syg i 3. kvartal af året, og at regnskabet derfor heller ikke er helt retvisende. Vi har gjort det efter bedste evne, hvilket ikke er tilfredsstillende men det eneste mulige i denne situation.
- Der blev spurgt ind til et kommas placering i regnskabet, og GE svarede det var en tastefejl, skulle være et punktum.
- Der blev også spurgt ind til, at regnskabet på bundlinjen ikke passede sammen, hvis man kiggede på tallene, og GE sagde, at der måtte være sket en fejl, og at den ville blive rettet. På baggrund af dette blev forsamlingen enige om, at regnskabet for 2023 ikke kunne godkendes.
Det blev aftalt, at GE kigger regnskabet efter, og retter fejlen, og sender det herefter ud til de tilstedeværende på GF, som så herefter godkender.
- GE kunne også tilføje, at medlemstallet er steget ret pænt i år fra 123 til 145, og at taget i betragtning, at der nok har været mellem 20-30 udmeldelser, så er det en fin fremgang.

3.2 Budgetforslag til det kommende år, herunder kontingent fastsættelse/ændringer (se bilag 2), og virksomhedsplan for budgetåret til godkendelse

- KW starter med at orientere om budgettet i sin helhed med de ændringer, der er blevet foretaget. KP spørger ind til ETW årsagen til forhøjelsen på ETW, og JBV redegør. GE bidrager også med en redegørelse på spørgsmålet.
- KA spørger ind til forhøjelsen på DM udgifterne. GE redegør for, at det første 2024 budget var et skøn fra tidligere sekretariatsleder, hvorimod det, som det er rettet til er det faktuelle budget vedr. DM, og at det er markant større end tidligere, idet vi flytter hele set uppet til Jylland i år, og det koster. Tilsvarende har vi så også fundet flere indtægter ved flere sponsorer, hvilket er glædeligt det har kunne lade sig gøre.

Budgettet blev godkendt.

- Vedrørende kontingentfastsættelsen for næste år redegjorde EP for kommentaren i bunden af budget/regnskabs oversigten, at pga. kurssvingninger, så sætter vi reelt set penge til hver gang vi skal betale for et medlem, som også er medlem af ISA. GE supplerede med, at for hver gang vi opkræver et basisedlemskab til 950,- DKK, så tager ISA et seriøst indhug i denne pulje fordi kursen har ændret sig, og det er der ikke råd til i det lange løb. EP fremlagde det fremover vil være sådan, at man opkræves ud fra dagens pågældende kurs af de 135\$ det pt. Koster at være medlem af ISA. GE forklarede hun den dag kontingenterne skal opkræves, vil tage kursen, og så regne prisen efter dette.

Det blev godkendt.

4. Valg af bestyrelse og suppleant – på valg i år er:

Steen Kristensen – ønsker **IKKE** genvalg

Harald T. Møller – ønsker **IKKE** genvalg

Ledig suppleant

CW fra Ballerup Kommune sagde han var blevet spurgt om han ønskede at stille op, og det det ville han gerne.

KW fortalte, at Rasmus Berg fra Køge Kommune også gerne ville stille op, men at han desværre var blevet syg på dagen, og derfor ikke kunne være til stede. CW sagde, at RB var en fin fyr og KP sagde det måtte være god nok verifikation, og så var de 2 valgt ind.

LR stillede op som suppleant, og blev også valgt.

5. Valg af præsidium på op til 10 medlemmer

Nuværende præsidium:

- Christian Nørgaard Nielsen – ønsker genvalg
- Frederik Juul Simon – tovholder – ønsker genvalg
- Jacob B. Vind – ønsker genvalg
- Casper W. Frydenlund – ønsker genvalg
- Karen Atwell – ønsker **IKKE** genvalg
- Kim Poulsen – ønsker genvalg
- Palle Kristoffersen – ønsker genvalg
- Peder Dich – ønsker genvalg

- Knut Korczak – har ikke reageret på henvendelse
- Oliver Bühler – ønsker genvalg
- André Hansen (suppleant) – ønsker genvalg
- FJS lagde ud med at forklare lidt om, hvad Præsidiets er, så man er orienteret om det, og herefter blev der valgt nye ind.
- KA kommenterede, at nu havde hun siddet i mange år som ene kvinde i Præsidiets, og om ikke det var en god ide, at der derfor igen kom en kvinde ind, og hentydede/spurgte direkte CRJ om ikke det var noget. Efter lidt tid valgte CRJ at takke ja til forslaget.
- Slutteligt valgte TR at melde sig selv til Præsidiets, og kom derfor også ind.

6. Valg af revisor

- JBV blev genvalgt som revisor.

7. Behandling af indkomne forslag

Forslag skal være modtaget senest 3 uger før GF dvs. senest d. 27. marts 2024. Du kan sende dit forslag til Kasper Weitemeyer på weite@outlook.dk

Der var ingen indkomne forslag

8. Særlige forhold

F.eks. eksklusioner, vedtægtsændringer mv (**se bilag 3**)

- OB fremlagde, der var mange vedtægtsændringer denne gang, og at vi går i krig, og tager dem slavisk derned af. Det blev til, at i stedet for at blive spurgt ind til om godkendt, så at vende den om, og spørge om nogle havde indvendinger for så ville det nok gå lidt hurtigere.
- Se under hver vedtægtsændring på bilag 3 om det blev godkendt, omformuleret eller afvist for nu.

Efter dette gav OB ordet til KW, som ønskede at takke de afgangende mangeårige medlemmer (TR og SK) af bestyrelsen for al deres arbejde gennem tiden. Samtidig blev KA også takket for sit mangeårige arbejde i Præsidiets, og slutteligt tidligere sekretariatsleder helt fra starten Bent Overby. KW fortalte han desværre af helbredsmæssige årsager ikke kunne være til stede, men at SK ville køre derud og overrække ham en gave fra foreningen.

9. Eventuelt

- SK + OB fortalte, at der d. 27. aug 2024 vil komme en kursusdag, som er et samarbejde mellem KU + DAG + DTF
- SK tilbød også at arrangere julefrokost nu han ikke havde så meget mere at lave, hvilket der var glæde over
- SPC kommenterede på "butikken" på hjemmesiden, og mangel på svar vedr. bestilling. GE svarede, at han allerede havde fået svar på dialogdelen, og at mht. butikken, så var det en bestyrelsesbeslutning om, hvordan det skulle varetages fremadrettet, og om den del skal bestå.
- KA bad GE om at sætte dato på dagsordenen til GF fremadrettet, og opfordrede til man evt. begyndte at sende små korte nyhedsmails ud for at gøre opmærksom på de begivenheder, der finder sted i foreningen.

- EP fortalte, at han pt. Arbejder på at få et samarbejde op og stå med Park- og Naturforvalterne, hvor vi arrangerer fælles temadage til begge foreningers medlemmer. Der kommer mere information om efterhånden, som det falder på plads.
- NCB spurgte ind til re-certificeringen, og at han ikke synes der var taget godt og nok hånd om dem (KP + NCB) som medlemmer for, at de kunne blive re-certificeret.

Dialog omkring dette. Både JBV og EP svarede, og EP sagde, at de var kede af, hvis oplevelsen af hjælp ikke har været der for det har ikke været hensigten, og ej heller udvalgets oplevelse.

- EP fremlagde, at bestyrelsen pt. Er i gang med at snakke betaling i forbindelse med frivilligt arbejde i foreningen, og ønskede en dialog fra de tilstedeværende for at høre deres holdninger.

KP nævnte, at det kunne være lidt svært at tage stilling til, men at hvis budgettet kunne bære det var det vel ok. EP forklarede, at det selvfølgelig også handler om økonomien, men at det mere er en overordnet og principiel dialog og holdning til, at nogle ting i en frivillig forening giver betaling mens andet ikke gør. Et eksempel kan være DM i træklating, hvor der er meget og lang tids forberedelse for ikke at snakke om det er flere dage i træk de deltager for at få det afholdt, uden at få noget for det. Er det rimeligt?

TR kom med input til hans holdning om, at det ville give en skævvridning, og et stort arbejde at holde styr på, hvis f.eks. DM frivillige skulle til at have betaling, idet hvad får man så hvis man er der 1 dag, 3 t, flere dage osv = alt for svært og stort arbejde at styre. Dertil sagde han også, at man før i tiden ikke fik betaling for at være censor, men at det på et tidspunkt ændrede sig, og at det jo kunne ændres igen.

Dialog og småsnak om det, og EP takkede for meninger, og sagde den nye bestyrelse ville arbejde videre mod en afklaring.

FJS bragte på banen, at han lige ville slå et slag for Arb camp. For at den skal blive til noget, så kræver det, at nogle melder sig på banen til at planlægge, arrangere og udføre i samarbejde med svenskerne. DK har teten i år, og står derfor for det meste. Indtil videre er der kun aftalt første weekend i juni (som evt. kan flyttes)

Hvis ingen melder sig på banen, så falder det til jorden, og der bliver ingen Skandinavisk Arb camp i Danmark i år.

CJ kommenterede varmt på, hvor godt, hyggeligt og fagligt højt niveau det var på sidste år. Det samme gjorde CRJ.

Svenskerne venter på melding fra os, så aftalen blev, at der kun er 1 uge til at man melder sig på til enten FJS på mail@arboristklating.dk eller GE på dansktraepleje@hotmail.com.

Dvs. senest d. 26 april 2024.



DANSK TRÆPLEJEFORENING